
Rada Gminy Białośliwie 

Radni 

Protokół nr VI.2024 

VI Sesja w dniu 25 września 2024. Obrady rozpoczęto 25 września 2024 o godz. 15:00,  

a zakończono o godz. 17:13 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Janusz Betański 

2. Krystyna Brągiel 

3. Mirosław Burzyński 

4. Tomasz Furman 

5. Mateusz Kabatek 

6. Maria Kozak 

7. Teresa Rożniatowska-Gwizdowska 

8. Agnieszka Rybak 

9. Rafał Ryś 

10. Krzysztof Sonnenberg 

11. Piotr Strojek 

12. Joanna Suska 

13. Rafał Szweda 

14. Dawid Tatera 

15. Ryszard Wolny 

1. Otwarcie posiedzenia. 

V sesję Rady Gminy Białośliwie otworzył i przewodniczył temu posiedzeniu Przewodniczący 

Pan Dawid Tatera. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący stwierdził, że w sesji uczestniczy 12 radnych, na 15-stu ustawowego składu  



w związku z tym posiedzenie jest prawomocne. 

Następnie Przewodniczący powitał wszystkich obecnych: radnych, Wójta Panią Ilonę 

Zwierzykowską oraz pozostałe osoby uczestniczące w posiedzeniu.  

Po czym poinformował, że obrady Rady Gminy Białośliwie są rejestrowane za pomocą 

urządzeń nagrywających dźwięk i obraz. Klauzula informacyjna dotycząca przetwarzania 

danych osób uczestniczących w obradach jest zamieszczona na drzwiach sali obrad.   

W związku z tym zaznaczył, że każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady 

Gminy Białośliwie powinna zapoznać się z treścią tej informacji.  

Ponadto poprosił o zachowanie przepisów dotyczących ochrony danych osobowych podczas 

wypowiedzi i prezentacji. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że porządek obrad został  radnym doręczony elektronicznie  

w aplikacji e Sesja oraz podany do wiadomości na stronie BIP gminy oraz na tablicach ogłoszeń 

na terenie gminy. Zapytał czy ktoś z Państwa radnych chce złożyć wniosek o uzupełnienie lub 

zmianę porządku obrad? Nikt nie złożył wniosku. 

Przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu V sesji. 

5. Powołanie sekretarza obrad. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 

9. Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych we wsiach Białośliwie i Dworzakowo. 

10.  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 1182/1 położonej w Białośliwiu. 



11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Pilskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: „Realizacja Publicznego 

Transportu Zbiorowego na terenie Powiatu Pilskiego w roku 2024”. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania  

uchwał Rady. 

13. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

14. Wolne głosy i informacje. 

15. Zakończenie obrad. 

4. Przyjęcie protokołu V sesji. 

W związku z nieobecnością podczas VI Sesji Rady Gminy Sekretarza Obrad V Sesji Radnego 

Pana Tomasza Furmana, Przewodniczący oznajmił, że zapoznał się z protokołem V Sesji.  

W pełni odzwierciedla on przebieg Sesji i zarekomendował o przyjęcie go bez odczytania. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu V sesji..  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Protokół V sesji z dnia 21.08.2024 r. został przyjęty jednogłośnie. 



5. Powołanie sekretarza obrad. 

Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przyjętą zasadą funkcję sekretarza obrad 

dzisiejszej sesji pełni radny Pan Mateusz Kabatek. 

6. Wystąpienie zaproszonych gości. 

Wicestarosta Pan Stefan Kowal mówił o realizacji inwestycji w Dworzakowie. Trudności, które 

występują wyjaśni z Dyrektorem w dniu jutrzejszym. Zostaną one wyjaśnione i zrealizowane. 

Zakończenie inwestycji do 26 września br., proces odbioru w przyszły tygodniu. W  razie uwag 

prosi o informację i będą reagować dopóki wykonawca jest na miejscu. Trwają prace 

projektowe na terenie kolejki wąskotorowej. Będą starać się aplikować o środki zewnętrzne. 

Powiedział, że nie jest to priorytet, ale ważna też sprawa.  

Dyrektor GOK Pan Robert Szatkowski przedstawił jak w chwili obecnej wygląda sytuacja  

w Gminnym Ośrodku Kultury, trwa przeprowadzka. Przy następnej okazji będzie informował 

jak wygląda postęp kolejnych prac. Podziękował Pani Wójt za pomoc w organizacji 

przeprowadzki. 

Sołtys Dworzakowa Pan Dariusz Pszeniczny podziękował Pani Wójt za pomoc w organizacji 

dożynek. Był to ciężki okres, ponieważ nie było osoby kompetentnej do przeprowadzenia tej 

organizacji. Dochodziło niejednokrotnie do niedomówień, ponieważ informacje były 

rozproszone. Przekazał informację, że środki finansowe od sponsorów, które przekazali na 

rzecz dożynek zostały wykorzystane. Pani Wójt obiecała, że zrobi sprawozdanie  

z przekazanych pieniędzy na dożynki. Jest mu bardzo przykro za zaistniałą sytuację. Ma 

nadzieję, że na następny raz będzie dużo lepiej, a społeczeństwo wybaczy wszelkie 

niedociągnięcia i są zadowoleni z tego wydarzenia. Kolejną kwestią poruszoną przez Sołtysa 

jest inwestycja w Dworzakowie. Ma ona służyć na kilkadziesiąt lat, a nie na pokaz. Poprosił  

o baczne przyjrzenie się inwestycji. W dniu jutrzejszym przekaże wszystkie uwagi Pani Wójt. 

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska ad vocem wypowiedzi Pana Sołtysa przestawiła zestawienie 

w zakresie rozliczenia dożynek. Doszły do niej sygnały, że to ona zakwestionowała bądź 

podważyła zasadność wydatku związanymi z dożynkami i podpisania umowy z jednym  

z artystów. Jest to nieprawda, jej celem nie było robienie oszczędności tytułem pozyskanych 

środków od sponsorów. Wręcz przeciwnie kwoty zostały już prawie w 100% zaplanowane. Po 



szczegółowej analizie pozostało tysiąc zł. Ma to być przeznaczone na uroczystość zgodnie ze 

wskazaniem.  

Przewodniczący ad vocem do wypowiedzi Wicestarosty zaproponował spotkanie w celu 

omówienia stanu wszystkich powiatowych na terenie gminy Białośliwie. Jest to prośba 

mieszkańców, która wybrzmiała na zebraniach wiejskich.  

Radny Mirosław Burzyński zadał pytanie Wicestaroście odnośnie drogi powiatowej, która jest 

na ukończeniu w Dworzakowie. Chodzi mu o przód chodnika do mostku obok Stelli. Zapytał 

czy zostanie  on przełożony ? Jeśli zostanie w takiej formie jak jest, to jest to nie do przyjęcia. 

Wicestarosta odp., że inwestycja jest realizowana zgodnie z projektem technicznym. 

Odpowiedzi udzieli po konsultacji z Dyrektorem. Poprosił o telefon w dniu jutrzejszym  

i sprawa zostanie wyjaśniona.  

7. Uchwała w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 23.09.24. Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie 

proponowanych zmian budżetu gminy na 2024 r. Zmiany zostały omówione. 

Wiceprzewodniczącego Rady Pan Ryszard Wolny przedstawił wspólną opinię Komisji 

połączonej. Jest ona pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2024 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Uchwała Nr VI.25.2024 w sprawie zmiany budżetu Gminy Białośliwie na 2024 r. została 

podjęta jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

8. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 23.09.24 Następnie poprosił Panią Skarbnik o omówienie 

proponowanych zmian. Zmiany zostały omówione. 

Wiceprzewodniczącego Rady Pan Ryszard Wolny aby przedstawił wspólną Opinię Komisji 

połączonej. Jest ona pozytywna.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białośliwie na 

lata 2024-2030..  

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Uchwała Nr VI.26.2024 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białośliwie na lata 2024-2030 została podjęta jednogłośnie.  

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

9. Uchwała w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych we wsiach Białośliwie i Dworzakowo. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 23.09.24 r.  Następnie poprosił Pana Stefana Rymera o omówienie 

w/w uchwały. Uchwała została omówiona szczegółowo. Radna Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska poruszyła temat opłaty adiacenckiej w wysokości 15% dla Gminy Białośliwie. 

Poprosiła  o wyjaśnienie pracownika, aby mieszkańcy mieli wiedzę w tym zakresie. Pracownik 

merytoryczny Pan Stefan Rymer odpowiedział, że chodzi o opłatę planistyczną w wysokości 

15%. Jeżeli w związku z uchwaleniem planu MPZ lub jego zmianą wartość nieruchomości 

wzrasta, a właściciel lub użytkownik wieczysty zbywa tą nieruchomość Wójt pobiera 

jednorazową opłatę w tym planie . Taką opłatę organ robi w formie decyzji nakazującej zapłatę 

w ciągu 3 lat od zbycia. Natomiast, jeżeli minie 5 lat to  nie ma już obowiązku zapłaty w/w 

opłaty. W poprzednich latach było to 30%. Poprzedni organ wykonawczy chcąc pozyskać nowe 

tereny zaproponował stawkę 15%, a Rada Gminy ją uchwaliła. Było zagwarantowane, że przy 

zmianie planu zostanie ta stawka 15% utrzymana.  

Głosowano w sprawie: 

stwierdzenia że ustalenia planu nie naruszają ustaleń „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Białośliwie, uchwalonego Uchwała Nr VIII.70.2019 

Rady Gminy Białośliwie z dnia 21 sierpnia 2019 r.  



Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Mirosław Burzyński, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Agnieszka Rybak, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Krystyna Brągiel, Mateusz Kabatek, Rafał Szweda 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Radni przyjęli to stwierdzenie. 

Głosowano w sprawie: 

nieuwzględnienia uwagi z dnia 13 maja 2024 r. dot. działki numer ewidencyjny 841 obręb 

Białośliwie - dotyczącą usunięcia w aktualnie opracowanym planie zagospodarowania 

stanowiska archeologicznego na działce o nr 841 położonej w Białośliwiu przy ulicy Witosa .  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Krystyna Brągiel, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, Krzysztof Sonnenberg, Rafał Szweda, 

Dawid Tatera, Ryszard Wolny 



PRZECIW (1) 

Piotr Strojek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

 

Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Agnieszka Rybak, Joanna Suska 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Radni nie uwzględnili w/w rozstrzygnięcia. 

Głosowano w sprawie: 

nieuwzględnienia uwagi z dnia 30 sierpnia 2024r. dot. działka nr ewid. 1132/1, obręb 

Białośliwie –W miejscowym planie działki te oznaczono jako zabudowa wielorodzinna.  

W związku z tym, iż w budynku znajdują się na powyższej działce dwa lokale mieszkaniowe, 

jak i sama powierzchnia działki 0,2647 po podziale na dwóch właścicieli odrębnych lokali 

mieszkalnych nie wskazuje na możliwość zabudowy wielorodzinnej. W związku z tym 

przekształcenie powyższej działki na budownictwo jednorodzinne 

 Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Rafał Szweda, Dawid 

Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Joanna Suska 

NIEOBECNI (3) 



Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Radni nie uwzględnili w/wrozstrzygnięcia. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia przedłożonego jako zał. Nr 3 do uchwały rozstrzygnięcia o sposobie realizacji 

zapisanych w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego terenów położonych we 

wsiach Białośliwie i Dworzakowo inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą 

do zadań własnych gminy, oraz zasadach ich finansowania.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, 

Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid 

Tatera, Ryszard Wolny 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krystyna Brągiel 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Radni przyjęli w/w rozstrzygnięcie. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

terenów położonych we wsiach Białośliwie i Dworzakowo. 

Wyniki głosowania 



ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał 

Szweda, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Uchwała Nr VI.27.2024 w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów położonych we wsiach Białośliwie i Dworzakowo została podjęta 

jednogłośnie. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 1182/1 położonej w Białośliwiu. 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 23.09.24r. Wszystkie wątpliwości zostały wyjaśnione przez 

pracowników merytorycznych Urzędu Gminy. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia 

uchwały. Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej nieruchomości 

gruntowej o numerze geodezyjnym 1182/1 położonej w Białośliwiu 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 



ZA (8) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-Gwizdowska, 

Krzysztof Sonnenberg, Piotr Strojek, Dawid Tatera, Ryszard Wolny 

 

PRZECIW (3) 

Agnieszka Rybak, Joanna Suska, Rafał Szweda 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Mateusz Kabatek 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Uchwała Nr VI.28.2024 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie w drodze przetargowej 

nieruchomości gruntowej o numerze geodezyjnym 1182/1 położonej w Białośliwiu została 

podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

11. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi 

Pilskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: „Realizacja Publicznego 

Transportu Zbiorowego na terenie Powiatu Pilskiego w roku 2024” 

 

Przewodniczący oznajmił, że projekt uchwały Państwo radni otrzymali w materiałach 

sesyjnych. Ponadto projekt uchwały był przedstawiony i analizowany na wspólnym 

posiedzeniu Komisji w dniu 23.09.24r. Następnie odczytał uzasadnienie podjęcia uchwały. 

Otworzył dyskusję, nie było chętnych do zabrania głosu.  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Pilskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: „Realizacja 

Publicznego Transportu Zbiorowego na terenie Powiatu Pilskiego w roku 2024”.  



 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Krystyna Brągiel, Mirosław Burzyński, Mateusz Kabatek, Maria Kozak, Teresa Rożniatowska-

Gwizdowska, Agnieszka Rybak, Piotr Strojek, Joanna Suska, Rafał Szweda, Dawid Tatera 

 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Sonnenberg 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ryszard Wolny 

NIEOBECNI (3) 

Janusz Betański, Tomasz Furman, Rafał Ryś 

Uchwała Nr VI.29.2024 w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Pilskiemu z przeznaczeniem na dofinansowanie zadania pn.: „Realizacja 

Publicznego Transportu Zbiorowego na terenie Powiatu Pilskiego w roku 2024” została 

podjęta. 

Przedmiotowa uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

12. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady. 

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska odczytała sprawozdanie ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym. Na zadawane pytania udzielała odp. 

Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady stanowią załącznik nr 8 i  9 do protokołu. 



13. Informacja Przewodniczącego i radnych o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Informacja została przesłana elektronicznie w materiałach sesyjnych. Przewodniczący odczytał 

swoje sprawozdanie z podejmowanych działań w okresie międzysesyjnym. Zapytał czy ktoś  

z radnych chce złożyć krótką informację z podejmowanych przez siebie działań? 

Radny Pan Ryszard Wolny złożył sprawozdanie z działalności Lokalnej Grupy Działania. 

Poinformował, że brał również udział w zebraniach wiejskich dot. podziału funduszu 

sołeckiego we wszystkich za wyjątkiem Dębówka Starego. Z uwagi, że w tym samym dniu 

odbyło się zebranie w Pobórce Wielkiej. Reprezentował Gminę Białośliwie w spotkaniu 

organizowanym przez Regionalną Dyrekcję Lasów Państwowych Piła – Kalina. Jest  

w posiadaniu pewnych informacji statystycznych i dwóch folderów o ich działalności. Na 

zakończenie samorządowcy z Powiatu Pilskiego pozytywnie ocenili to spotkanie. Odnośnie 

Lokalnej Grupy Działania, odbyła się wizyta studyjna, w której uczestniczył oraz radna Pani 

Teresa Rożniatowska-Gwizdowska. Sprawdzali realizację strategii rozwoju poprzedniej 

strategii. Odwiedzili jeden zakład w Białośliwiu, który otrzymał dofinansowanie w kwocie 

176.000,00 zł na różnego rodzaju usługi spawalnicze. Pozyskano pieniądze na doposażenie 

nowoczesnego sprzętu do spawania. Powiedział, że jest w posiadaniu folderu 

podsumowującego szlak inwestycyjny, szereg danych odnośnie beneficjentów. Jak również 

zakresu  dofinansowań na prowadzenie działalności. Obecnie kwoty są o wiele wyższe  

i wynoszą około 300.000,00 zł. Poprzednio były uzależnione od ewentualnych zatrudnień 

pracowniczych. Dwie większe kwoty dostało przedsiębiorstwo w Pobórce W. i Białośliwiu. 

Pani Wójt uczestniczyła w zebraniu Lokalnej Grupy Działania. Było omawianych szereg 

tematów. Nastąpiły zmiany w Zarządzie. Formalne zatwierdzenie i wybór II Wiceprezesa. 

Zgodnie z zasadą każda gmina jest reprezentowana przez jednego przedstawiciela. Z uwagi na 

to, że przedstawiciele z gminy Miasteczko Kraj. i Łobżenicy zrezygnował musieli uzupełnić 

Zarząd. W Miasteczku Kraj. została Sekretarz Pani Katarzyna Borowska. Reprezentantem 

gminy Łobżenica, a zarazem II Wiceprezesem została Pani Magda Gdaniec. W dniu 

dzisiejszym odbyło się spotkanie Zarządu. Dotyczą uchwalenia nowych regulaminów, 

zarządzeń. Z uwagi na to, że Ministerstwo Rolnictwa i Urząd Marszałkowski co chwilę dodaje 

nowe zmiany co do realizacji strategii na następny okres. Lokalne Grupy Działania muszą te 

regulaminy dostosować do tych zmian. Wymaga to podjęcia uchwał przez zarządy 

poszczególnych LGD. Został ustalony harmonogram naboru na pierwszy zakres odnośnie 



kolejki wąskotorowej. Z uwagi na prośbę  niektórych gmin przesunęli realizację pierwszych 

naborów do końca stycznia m.in. na prośbę starosty, Wójta Gminy Białośliwie.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg podziękował sołtysom Białośliwia i Dworzakowa za 

przygotowanie dożynek. Za ich pracę, poświęcenie. Tak jak powiedział sołtys Pan Dariusz 

Pszeniczny, to rzeczywiście brakowało koordynatora. Uważa, że dożynki spełniły swoje 

zadanie. Spełniło się również to co zostało powiedziane podczas spotkań przed dożynkami. 

Podziękował również tym wszystkim, którzy przyczynili się do organizacji. 

14. Wolne głosy i informacje. 

Radny Pan Mateusz Kabatek zadał pytania do Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury. Jakie są 

zadania i jaki jest plan jego działania na najbliższy czas?  

Dyrektor odpowiedział, że pierwszym zadaniem jest wyprowadzenie całego sprzętu nalężącego 

do nowych pomieszczeń. Chodzi o przygotowanie budynku do remontu. Były rozważania, żeby 

część rzeczy przenieść do Spichlerza „Wacek”. Udało się wszystko rozdysponować,  

w poniedziałek ostatecznie muszą opuścić miejsce. Dalsza część działania będzie związana  

z byłym posterunkiem Policji. Występuje tam problem przeciwpożarowy, ponieważ są kraty. 

Książki będą wydawane przez okienko. Będą starać się służyć mieszkańcom, ale występują 

niestety ograniczenia. Mają zamiar wykorzystać potencjał świetlic wiejskich. Wczoraj odbył 

się dodatkowy nabór pracownika, który zwiększy możliwości działania. Jedno z głównych 

zadań to przygotowanie do 4 października br. budżetu. Co do funduszy sołeckich spływają 

zapytania i sugestie. Nie mógł działać podczas ostatnich dożynek, bo nie miał uprawnień. 

Należy się szacunek sołectwom, bo włożyli wiele sił w organizację tego święta. Z dodatkowych 

zadań to przygotowanie planów na przyszły rok. Ma pomysł na przyszły rok na organizację 

wydarzeń nad Notecią. Koncert szantowy, może piosenki turystycznej. Chciałby również 

wykorzystać potencjał kolejki wąskotorowej. Jest również piękny spichlerz, szacunek dla 

panów Coblewskich za zbiory, które tam zebrali. Mógłby również służyć jako dodatkowa forma 

promocji.  

Wójt Pani Ilona Zwierzykowska podziękowała sołectwom Białośliwie i Dworzakowo za 

organizację dożynek, innym sołectwom za przygotowanie witaczy i wszystkim osobom, które 

angażowały się w organizację tego wydarzenia. Podziękowania również dla darczyńców.  

Radny Pan Ryszard Wolny nadmienił na temat pisma, prośbie wsparcia powodzian z terenu 

Gminy Kłodzko. Zapytał czy są jakieś propozycje, rozwiązania czy sugestie?  



Przewodniczący odczytał w/w pismo. Podał do publicznej informacji i zostało zamieszczone 

na stronie Urzędu Gminy.  

Wójt Ilona Zwierzykowska podziękowała za pomoc, która została udzielona mieszkańcom 

m.in. Stronia Śląskiego i innym miejscowościom. Pomoc i zbiórka została zorganizowana przez 

OSP Białośliwie we współpracy z innymi OSP i innymi jednostkami.  

Sołtys Pan Dariusz Pszeniczny poruszył temat inwestycji powiatu. Poprosił, aby ktoś z gminy 

zainteresował się i inwestycja została dobrze zakończona. Pojechać na miejsce i przyjrzeć się 

jakie są niedociągnięcia.  

Wójt odpowiedziała, że jakiś czas temu zgłaszała sprawę do Dyrektora Zarządu Dróg.  

Z uzyskanych informacji wie, że chodnik był już istniejący i nie planowali przełożenia całego 

ciągu pieszego. Tak jak Wicestarosta wspomniał, to należałoby przyjrzeć się dokumentacji. 

Jeżeli są ewidentnie wskazania, żeby dokonać napraw, to są one jak najbardziej zasadne. Na 

pewno inwestycja nie obejmowała przełożenia całego chodnika. Wniosła też uwagi dotyczące 

wybudowania parkingu przed boiskiem. Warto byłoby zorganizować spotkanie. Spisać 

protokolarnie, bo to przyniesie chyba najlepszy skutek.  

Sołtys odpowiedział, że zgadza się z wypowiedzią Pani Wójt.  

Radny Pan Ryszard Wolny nawiązał do wypowiedzi sołtysa i Pani Wójt. W Dworzakowie padła 

propozycja natychmiastowego spotkania w celu wyjaśnienia. Zarzuty wzajemne kto zawinił, 

kto to naprawi. Tradycyjna studnia w Dworzakowie również zasypana, do dzisiaj nie zostało 

wyjaśnione kto to zrobił. Radni Sołtysi z Sołectw piszą i dzwonią na własna rękę do Zarządu 

Powiatu. Dostają odpowiedzi zazwyczaj wymijające. Realizacji niestety z tych obietnic brak. 

Takie spotkanie jest bardzo pilne i ważne. Konkretne zapisy na piśmie z terminami muszą po 

tym potkaniu wyniknąć.  

Wójt dopowiedziała, że do zapytania podczas ostatniej sesji radnego Pana Krzysztofa 

Sonnenberga odnośnie przebiegu drogi S10 i rozmów z Generalną Dyrekcją Dróg i Autostrad 

oddział Poznań. W dniu dzisiejszym udało połączyć się z Dyrektorem i są jak najbardziej 

zainteresowani zorganizowaniem spotkania. Wstępnie proszą o wyrażenie swojej opinii 

 i zapytań, które nas interesują na piśmie i przygotują się do tego spotkania. Zapytała czy są 

jakieś zmiany dot. Gminy Kaczory i Miasteczko Krajeńskie w zakresie przebiegu i zmian 

projektowych. Wstępnie powiedziano, że nie. Zostanie to jeszcze zweryfikowane.  

Radny Pan Krzysztof Sonnenberg odpowiedział, że swoimi sposobami próbował dotrzeć do 

aktualnego przebiegu. Niestety do dnia dzisiejszego nie uzyskał stosownych map. 

Prawdopodobnie będą w przyszłym tygodniu.  



Radny Pan Mateusz Kabatek zaproponował najpierw spotkanie z sołtysami w sprawie dróg 

powiatowych w celu sporządzenia swoich punktów. Podobnie w formie S10 dla swoich dróg 

powiatowych. Wypracowanie wspólnego stanowiska w tej sprawie i przekazanie go dalej.  

Z inicjatywy radnej Pani Marii Kozak trzy tygodnie temu odbyło się podobne spotkanie  

z Dyrektorem Zarządu Dróg. Nie zostało nic wypracowane w tej kwestii. Zarzucił Dyrektorowi 

brak przygotowania.  

Wójt odpowiedziała, że stanie w obronie Dyrektora. Zapytała czy był poinformowany w jakim 

zakresie odbędzie się spotkanie? Radna Pani Maria Kozak odpowiedziała, że Dyrektor Zarządu 

Dróg w Pile był poinformowany, że sprawy będą dotyczyły trzech sołectw. Spotkanie odbyło 

się 5 sierpnia br. Poprosili o wykoszenie zakrętu, który utrudnia skręcanie na drogę do 

Nieżychowa i nic nie zadziało się w tym temacie. Mieszkańcy zgłaszają potrzeby przycięcia 

drzew, bo mają utrudniony wyjazd.  

Radna Pani Agnieszka Rybak powiedziała, że problemy związane z inwestycją w Dworzakowie 

były zgłaszane przez nią niejednokrotnie na komisjach, na spotkaniach. Ma nadzieję, że prace 

kosmetyczne rozwiążą problemy z odwodnieniem na tej drodze.  

Radny Pan Ryszard Wolny zastanawia się czy istnieje jeszcze zasada wspólnych inwestycji 

przy budowie chodników na drogach powiatowych. Chodnik w Dworzakowie był wspólnie 

robiony. Mówi to w kontekście zapotrzebowania ze strony Gminy Białośliwie do Starostwa, 

czyli Zarządu Dróg Powiatowych. Sytuacja sprzed kilku lat, że zapotrzebowanie do budżetu 

zostało wysłane z Gminy Białośliwie. Niestety okazało się po jego sprawdzeniu, że takiego 

zapotrzebowania nie ma i nie będzie wspólnej realizacji. Do 30go września br. Gmina powinna 

wysłać takie zapotrzebowanie.  

15. Zakończenie obrad. 

Porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję wszystkim za udział w posiedzeniu. Zamknął V 

sesję Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                      Przewodniczący 

                                                                               Rady Gminy Białośliwie 

                                                                                      Dawid Tatera  

  

Przygotowała: Agnieszka Maternowska 



 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


